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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till statsrådet Paulina Brandberg (L)

2023/24:1003 Hälsorisker med nya kemikalier

SVT Nyheter rapporterade den 24 juni att tre personer som arbetade på 
Northvolts batterifabrik i Skellefteå har hittats döda i sina hem inom loppet av 
ett drygt halvår. Polisens miljöbrottsavdelning misstänker i dagsläget att ett av 
dödsfallen kan vara kopplat till någon form av exponering. Den pågående 
utredningen kommer förhoppningsvis att ge svar på vad som har inträffat.

Oavsett om dessa specifika dödsfall har med exponering att göra eller inte, 
anser vi socialdemokrater att det är angeläget att genomföra en omfattande och 
noggrann kartläggning av förekomsten av nya kemikalier inom de nu 
framväxande industrierna samt de risker som exponering för dessa kan innebära 
för arbetstagarna. Det är även nödvändigt att undersöka vilka så kallade 
cocktaileffekter som kan uppstå när olika ämnen, som var för sig kan vara 
ofarliga, blandas. 

I Sverige ska ingen behöva bli sjuk, skadas eller dö på grund av sitt arbete. På 
samma sätt som vi är ledande inom klimatomställningen bör vi sträva efter att 
vara ledande inom arbetsmiljöarbetet. Därför bör Arbetsmiljöverket skyndsamt 
ges detta kartläggningsuppdrag. 

Mot bakgrund av detta vill jag fråga statsrådet Paulina Brandberg: 

 

Avser statsrådet och regeringen att vidta några åtgärder för att se över riskerna 
med nya kemikalier och deras eventuella cocktaileffekter?

………………………………………

Teresa Carvalho (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2024-06-26
Besvaras senast
2024-07-10
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Överlämnas enligt uppdrag

Rebecca Heinemann


